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MASka na Lesné
Po snídani s MASkou v březnu jsme měli v úterý 

10.6.2025 oběd s MASkou. Tentokrát na Lesné. 

Dvě příjemně strávené hodiny s dobrým jídlem. 

Kdo chtěl přijít, ten přišel. Kdo nemohl nebo 

nechtěl, s tím se třeba potkáme příště. To příště 

bude 16. září 2025. Pokusíme se zamluvit místo 

v Pivovaru Chalupník v Perštejně. Tentokrát to 

nebude úplně neformální. V září proběhne valná 

hromada. Při zmíněném obědě jsme se zase 

viděli, face to face. Nebylo žádné povinné téma. 

A že asi bylo o čem se bavit, o tom svědčí „hukot 

v sále“. A MASce se zde dostalo i poděkování od 

pana Ivana Cádera za pomoc při shromažďová-

ní menší finanční pomoci pro spolek Historické 

rudné doly Mědník. Za zajištění prostor i dobré-

ho jídla děkujeme panu Herzánovi. 

Ing. Hana Dufková
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Poděkování MAP na konci 
(školního) roku

Velké poděkování všem spolupracujícím orga-

nizacím a jejich zástupcům, díky kterým mohlo 

být k dnešnímu dni realizováno více jak sedm 

stovek akcí podporujících zvyšování kvality ve 

vzdělávání na Chomutovsku. 

Letem a světem si dovoluji připomenout akce  

z posledních týdnů, například den pootevřených 

dveří pod vedením pana ředitele Jiřího Chloupka 

na ZŠ v Údlicích, v rámci kterého si účastníci 

vyráběli hlavolam z drátu, běžícího češtináře – 

blogera, jazykovědce stylistik a popularizátora 

jazykovědy, který doběhl díky Blance Houskové 

nejen na ZŠ Chomutov Heyrovského, přátelské 

setkání cizojazykářek, kterým provedla  

a Wocabee představila paní učitelka Iveta Krá-

lová, prázdninovou literární inspiraci, kterou 

ve spolupráci s Věrou Pokornou zajistila Petra 

Rohuschová v Chomutovské knihovně, nebo 

workshop na efektivní učení a zlepšování pamě-

ti, kde se účastníci v ZAScentru naučili zapama-

tovat si během par vteřin osmimístné číslo (ne 

ledajaké).   

Balíček podpory  
pro mateřské školy

Čtyři menší mateřské školy se zapojily do spolu-

práce s cílem dále zvyšovat kvalitu výchovy  

a vzdělávání. V průběhu půl roka se vedení nebo 

pedagožky z MŠ Droužkovice, Nezabylice, Hora 

Sv. Šebestiána a Údlic – Zeměškola scházely, 

sdílely své dobré praxe a diskutovaly o nových 

možnostech. Hlavními tématem byla individuali-

zace a zajištění podnětného prostředí. Zevrubně 

byly seznámeny s programem Začít spolu, který 

slaví letos 30. narozeniny a zažily si na vlastní 

kůži WANDU, supervizní techniku, která využívá 

mimo jiné různé úhly pohledu k vyřešení aktuál-

ního profesního problému. Pro vedení škol byl  

v rámci Balíčku zajištěn mentoring.

Z reakcí účastníků vybíráme následující  

postřehy:

- Více děti pozorovat, všímat si co je nejvíc 

zajímá. Dát dětem větší příležitost si vše vy-

zkoušet, dojít k poznání skrze vlastní zkušenost 

a prožitek.

- Důvěra-svoboda-odpovědnost  

zlobí = nenaplněné potřeby; vytvoření více pod-

nětného prostředí.

- Mlčet delší dobu a nechat dítě vyjádřit.

- Přínos reflexního setkání WANDA spočí-

val mimo jiné v příležitosti podívat se na proble-

matiku z jiného úhlu pohledu, vcítit se do role 

jiného účastníka. 

MAP IV
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Mikrosvěty pro mateřské 
školy

Pohybově-objektovou inscenaci si užilo přes sto 

dětí v rámci dvou představení, která proběhla  

v Městském divadle v Chomutově. Inscenace 

obdržela Cenu České taneční platformy 2023  

a zavítala na sever Čech díky Kláře Alexové  

a spolku Obnaženi. 

V tvůrčím týmu se potkávají etablovaní umělci 

z českého a slovenského prostředí z oblasti sou-

časného tance, výtvarného umění, loutkového 

divadla a hudby, z nichž všichni mají zároveň 

bohaté zkušenosti v kreativní práci s dětmi. 

Mikrosvěty tak nabídly dětským i dospělým 

divákům otevřený a kreativní prostor, ve kterém 

je každý a všechno jeho důležitou a potřebnou 

součástí a má svůj osobitý potenciál, který se 

může rozvinout a vytvořit tak spolu s ostatními 

společné mikrosvěty. Inscenace dále zaměřuje 

pozornost diváků na drobné věci a detaily kolem 

sebe, zjemňuje jejich vnímání, trénuje jejich vší-

mavost a soustředěnost a učí je pohrát si  

s minimem prostředků.

Naše Země je totiž plná světů ve světech. Každý 

z těchto mikrosvětů žije svým jedinečným živo-

tem. Hravá a poetická inscenace prozkoumává 

křehkost naší existence.

Podpůrná skupina  
pro žáky ohrožených škol-
ním neúspěchem

Podpůrná skupina pro žáky se zaměřovala na 

práci s žáky prvního stupně, zejména pak žáky 

4. a 5. tříd ZŠ. Skupina byla určena pro 6-10 

žáků a scházela se 2x za měsíc vždy na  

2 hod pod vedením dvou lektorek. Program byl 

kombinovaný a propojoval inspiraci z dětských 

terapeutických skupin s tématy zaměřenými na 

psychosociální rozvoj žáků. Prioritou bylo vždy 

aktuální prožívaná témata žáků a jejich zdravé 

zpracování. Skupina se zaměřovala na rozvoj 

sociálních dovedností jako je spolupráce, komu-

nikace, práce s emocemi či sebepoznání  

a podporu žáků při navazování a udržování 

vztahů v třídním kolektivu. Program skupiny byl 

tvořen hravou, sebezkušenostní formou, aby 

žáky bavil a zároveň rozvíjel.
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Jedním z benefitů společného setkávání byl 

mimo jiné i rozvoj dovednosti vyslechnout druhé-

ho, aniž bych s ním musel souhlasit, umět rozdě-

lit čas mezi sebe a ostatní, reagovat autenticky a 

zároveň s respektem.

Reflexe na tento typ setkání byla dokonce zbás-

něna: „ Vždy když byly židličky v kruhu, vědělo se, 

že nám to půjde k duhu, (…) někdy jsme řešili, co 

nás trápilo, i když to moc zábavné nebylo, ale na-

učili jsme se mnoho věcí a ´vo tom to je´ přeci.“

Snowwhite and six  
dwarves - Sněhurka a šest 
trpaslíků

Devět žáků z 1. ZŠ a 2. ZŠ v Jirkově pravidelně 

schází pod vedením p. učitelky Hanky Armstark  

v prostorách 1. ZŠ Budovatelů. Nacvičují anglic-

ko-českou pohádku o Sněhurce a šesti trpaslí-

cích.  

Žáci sami upravili originál-

ní scénář tak, že děj probí-

há jak v angličtině, tak češ-

tině současně. Myšlenka 

je taková, že postava řekne 

něco v angličtině a poté je 

tento výraz vyjádřen  

v češtině. V celku to zní ve-

lice příjemně a i ti, co ještě 

nerozumí plynulé angličti-

ně pochopí,  

o čem děj je a co chtěli 

herci říci. Pozměněn byl  

i děj pohádky a její konec. 

První vystoupení se uskutečnilo v červnu pro 

žáky školní družiny z 2. Zš v rámci dne „Města 

čtou“. Herci během pohádky používali svá skripta 

a četli pohádku z knížky. Pohádka se odehrála 

v altánku v Kludského vile. Celé představení se 

moc líbilo nejen dětem, ale i dospělým a my 

dostali odpověď na otázku, zda je anglicko-česká 

pohádka pochopitelná a srozumitelná.

Nejen, že žáci nacvičují a hrají pohádku, ale sami 

si také připravili kulisy a rekvizity potřebné  

k pohádce. Děj se odehrává na zámku, v chaloup-

ce a v lese. Vyhledali a stáhli si potřebný hudeb-

ní podklad k pohádce a v PC programu Canva 

vytvořili knížku s pohádkou. Kulisy a rekvizity  

k tomuto projektu jsou financovány MAS Sdruže-

ní Západní Krušnohoří.

Mgr. Karel Straka
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Klub seniorů v Droužkovicích umí vařit opravdu 

„z mála“. Např. na úterý 10. června se rozhodli, 

že si prostě jen tak prohlídnou obec. Členy klubu 

jsou totiž zdejší i přespolní. A tak ti zdejší ty pře-

spolní  Droužkovicemi provedli. 

Komunitní pracovnice senior klubu Helena 

Lacinová, sama již taktéž seniorka, říká: „Uká-

zali nám přespolním členům zajímavá místa. 

Opravenou kapličku, hezké nádraží, kde vlaky už 

nestaví. Kde se nachází kopec Farářka, kde byl 

nalezen zlatý poklad z doby železné. Menhiry.  

A spoustu krásných míst v obci. Konec klubovky 

byl také moc fajn. Děkujeme provozovateli  

Ladislavu Drábovi, že pro nás otevřel mimo 

provozní dobu. A také panu starostovi Zdeňku 

Národovi a obci za pohoštění. Buřty byly skvělé, 

stejně jako atmosféra. Droužkovice jsou moc 

hezká obec.“

Senioři na Karlštejně

Další turistický cíl našeho seniorského klubu je 

za námi. Tentokrát senioři vyrazili v sobotu  

14. června na hrad Karlštejn a Lom Velká Ame-

rika. 

Vedoucí zájezdu byla Helena Lacinová, která  

k tomu dodává: „Je příjemné jít tudy, kudy kráčela 

historie. Lom Amerika je nádherný úkaz. Mj. tam 

byla natočená část filmu Limonadový Joe. Výlet 

byl jeden z náročnějších, ale všichni jsme to dali. 

10km jsme za ten den nachodili. Všem účastní-

kům zájezdu děkuji za účast a příjemnou společ-

nost.“ 

I když říkáme seniorský klub v Droužkovicích, 

tyto akce jsou nabízené i v okolních obcích.  

 

Senioři v Droužkovicích se nenudí
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Už tradičně se zúčastňují i údličtí, ale i chomu-

tovští. Pořadatelem je MASka (MAS sdružení 

Západní Krušnohoří). Činnost všech klubů a klu-

bíků (dětské kluby, rodinný klub, seniorské kluby 

fungují jak v Droužkovicích, tak i v Údlicích) si 

můžeme dovolit díky spolufinancování projektu 

Evropskou unií. Smyslem projektu je podpora ko-

munitního života na venkově a to se, zdá se, daří. 

V rámci projektu také pracuje sociální pracov-

nice, která pomáhá potřebným v jejich těžkých 

životních situacích a dluhová poradkyně. 
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Podpořené projekty

V rámci Programu rozvoje venkova, ve výzvě  

č. 10, bylo podpořeno několik zemědělských 

subjektů.

Paní Kristýna Brůhová zakoupila na svou farmu 

v Nezabylicích nový teleskopický manipulátor. 

Dosud používala kolový traktor s nakladačem, 

který je ale nedostačující pro manipulaci  

s krmivem pro svoji malou obratnost ve stáji 

a malý výškový dosah, stohování, je ale méně 

vhodný i pro další práce. Převážně v zimních 

měsících je nutné pro skot ustájený v zimovišti 

zajistit krmení pomocí manipulátoru. Výsledkem 

podpory byl nákup nového teleskopického mani-

pulátoru, který má vhodné technické parametry 

pro uvedené činnosti. Realizace projektu přinese 

úsporu času, pohonných hmot i skladovacích 

prostorů z důvodu snazší a efektivnější manipu-

lace s krmivem.

Společnost CZ Farma Sejval s.r.o. z Hory  

Sv. Kateřiny, která se zabývá chovem skotu  

a produkcí objemných krmiv, byla podpořena  

v nákupu žací kombinace s pracovním zábě-

rem 8 m a systémem GPS, které bude agrego-

vat vlastním traktorem. Tím dojde k významné 

optimalizaci a zefektivnění pracovních procesů. 

Vzhledem k záběru secí kombinace bude sní-

žena spotřeba paliva a dojde i ke snížení zatě-

žování půdy při sklizni objemných krmiv. Dojde 

i k nárůstu produktivity práce. Zmíněné přínosy 

budou zvýrazněny zkvalitněním managementu 

sklizně prostřednictvím přesné navigace GPS  

s automatickým řízením. Tento prvek sám  

o sobě zkvalitní ergonomii obsluhy traktoru. 

Paní Zuzana Fišerová chová na farmě v Okouno-

vě koně a skot. Pozemky, na kterých hospodaří, 

jsou trvalé travní porosty a jsou využívány pro 

pastvu zvířat a produkci krmiv. Její podpořený 

projekt spočíval v nákupu svinovacího lisu  

a traktorového čelního nakladače. Současná 

technika používaná 30 let již byla poruchová  

a nedostačující, navíc stávající lis na balíky nebyl 

zcela kompatibilní s ovíječkou balíků.

PRV - Program rozvoje venkova 



MAS SZK[11]  

Nově pořízený lis bude modernější než ten 

stávající a jeho provoz bude efektivnější. Dojde 

ke snížení provozních nákladů z důvodu méně 

častých poruch a ke zvýšení produktivity práce. 

Lisované balíky budou o průměru 120 cm, což 

je kompatibilní se současným ovíjecím strojem. 

Lis na balíky bude agregován traktorem, který již 

farma vlastní. Pořízením nového nakladače  

žadatelka získala prostředek ke zvýšení efektivi-

ty práce při manipulaci s břemeny na farmě.

Farma Davida Lacmana hospodaří ve Výsluní 

na trvalých travních porostech zařazených do 

režimu ekologického zemědělství. Hospodaření 

farmy je zaměřeno především na chov skotu bez 

tržní produkce mléka, jatečných zvířat, údržbu 

trvalých travních porostů a produkci objemných 

krmiv pro chovaný skot. Farma je vybavena 

jedním moderním traktorem, který je však již 

plně využitý a jedním starým traktorem ZETOR. 

Tento starý traktor nemá pro agregaci nových 

strojů dostatečný výkon motoru, ani hydraulický 

systém není dostačující. Podpořený projekt řeší 

nákup nového moderního výkonného traktoru, 

který bude stačit na veškeré potřebné práce na 

farmě pana Lacmana.

Mladý začínající zemědělec Lukáš Loos v sou-

časné době chová skot v horských oblastech  

k. ú. Malý Háj, Rudolice v Horách a Mníšek  

v Krušných Horách. Obhospodařuje pozemky  

s trvalým travním porostem. Předmětem projek-

tu je nákup nového lisu na kulaté balíky s varia-

bilní lisovací komorou a integrovanou baličkou, 

neboť v současné době zajišťuje sekání a balení 
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sena službou. Lis na balíky bude agregovat 

vlastním traktorem. Takto vznikne funkční celek, 

který mladému zemědělci přinese spolehlivost, 

soběstačnost a zvýšení efektivity výroby.

Pan Václav Rattay hospodaří již řadu let v obci 

Kalek. Jedná se o horské louky v nadmořské 

výšce 700-800 m. n. m. Zabývá se jak rostlin-

nou, tak živočišnou výrobou. Chová koně, pro 

které produkuje vlastní píci. Pro svou zeměděl-

skou činnost využíval pronájmu žacího stroje, 

protože neměl vlastní. Vzhledem k horským 

povětrnostním podmínkám (krátké období pro 

seče), nestačil včas provést pokosení trávy.  

V rámci projektu proto byla pořízena souprava 

čelního a zadního žacího bubnového stroje  

o celkovém pracovním záběru 6 m (3 m čelní  

a 3 m boční). Díky pořízení soupravy bubnových 

sekaček o celkovém pracovním záběru  

6 m se každou jízdou zvýší záběr při sklizni, tedy 

produktivita práce. Bubnový systém sekaček je 

mnohem méně náchylnější na závady při se-

čích v horských podmínkách. Seno bude možno 

sklízet téměř bez závad stroje, a tedy v optimál-

ním termínu a tím i v nejvyšší kvalitě. Žací stroje 

budou agregovány vlastním traktorem Landini 

165 TOP, který má dostatečný výkon pro čelní  

i zadní bubnovou sekačku. Pořízením žacích 

strojů bude zvýšena produktivita práce, dojde  

ke snížení nákladů a bude zajištěna sklizeň píce  

v nejvyšší kvalitě.

Farma Statek u Pakostů s.r.o. z Hory Sv. Ka-

teřiny chová skot, kozy a ovce. Obhospodařuje 

zemědělskou půdu, kterou využívá pro produkci 

objemných krmiv k vlastní spotřebě. Farma dis-

ponuje starou žací technikou o pracovním záběru 

3 m, která neodpovídá obhospodařované výměře, 

vykazuje vysokou míru opotřebení  

a poruchovosti, což zvyšuje provozní náklady  

a snižuje produktivitu práce.  
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Projekt řeší pořízení žací kombinace o pracov-

ním záběru 6 m (3m čelní a 3m zadní). Realizací 

projektu dojde k optimalizaci produktivity práce 

a časové úspoře při výrobě objemných krmiv. 

Stroje budou agregovány traktorem o výkonu  

110 HP, který je ve vlastnictví žadatele.

Firma VAIGL A SYN spol. s r.o. z Údlic se zabývá 

chovem a porážkou drůbežích brojlerů a též  

i zemědělskou prvovýrobou. Zemědělskou půdu 

tvoří orná půda, kde jsou pěstovány obiloviny  

a olejniny, další částí zemědělské půdy jsou 

trvalé travní porosty. V současné době se žadatel 

potýká s chybějícími zemědělskými technologi-

emi, které si musí půjčovat. Konkrétně se jedná 

o mulčovač, který využívá při své zemědělské 

činnosti. Předmětem projektu je tedy pořízení 

poloneseného mulčovače s horizontálně ulože-

nými travními noži (4ks) a pracovním záběrem 

4,5m. Mulčovač bude využíván pro obohacení 

půdy rostlinnými zbytky. Tím dojde ke kvalitnímu 

zpracování rostlinných zbytků (obílí, řepka), které 

zůstanou po sklizni. Mulčovač bude agregován 

traktorem New Holand 120PS, který je ve vlast-

nictví firmy.

KRUŠNOHOŘÍ - 
regionální produkt

Ráda se projíždím tím naším 

regionem. Mám radost, jak jsou 

naše města i vesnice hezčí  

a hezčí. 

Při svým projížďkách mám ale taky velkou ra-

dost, že na polích už nevidím jen např. obiloviny 

nebo olejniny (řepku či slunečnici). Vídím kromě 

toho taky hořčici (taky kvete žlutě, jako řepka), 

„cukrovku“, brambory, cibuli, česnek, jahody či 

okurky, ale nyní už zase taky třeba mák. 

Tradiční rostliny se pomalu začaly vracet na naše 

pole. A to je dobře. Jednak proto, že zemědělské 

podniky tak diverzifikují svoji zemědělskou výro-

bu, druhak si my, spotřebitelé, máme možnost 

kupovat a tím pádem i konzumovat potraviny, u 

kterých skutečně máme jistotu, že vyrostly na 

zdejších polích u nás za humny a mohou se k 

zákazníkovi dostat formou tzv. „krátkého dodava-

telského řetězce“. 

„Krátký dodavatelský řetězec“ je způsob distri-

buce produktů, při kterém se minimalizuje počet 

zprostředkovatelů mezi výrobcem a spotřebite-

lem. Hlavní výhodou je přímá nebo téměř přímá 

cesta potravin od farmářů, pěstitelů či výrobců  

k zákazníkům, což přináší několik výhod:

• Podpora lokálních producentů – více peněz 

zůstává v místní ekonomice.
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• Čerstvost a kvalita – kratší doba mezi sklizní  

a konzumací znamená méně ztrát na kvalitě. 

 

• Ekologický přínos – méně přepravních kroků 

znamená nižší uhlíkovou stopu.

• Transparentnost – zákazníci mají lepší přehled 

o původu produktů.

Snažíme se kromě podpory regionálních produ-

centů prostřednictvím regionální značky  

„KRUŠNOHOŘÍ – regionální produkt“ podporo-

vat právě i ty přímé prodeje. Zatím hlavně mlé-

ka, hovězího masa, brambor, případně i okurek.  

 

Z regionálních produktů, které jsou držiteli 

značky „KRUŠNOHOŘÍ – regionální produkt“ 

mezi ty jedlé patří:

• Zmrzlina od Zrcadla (Denisa Budáková, Březno 

u Chomutova)

• Jirkovské bylinné a ovocné sirupy (JUDr. Hana 

Zvalová, Jirkov)

• Víno (Lukáš Němeček, Březno u Chomutova)

• Lesenské domácí slané pečivo (Antonín Her-

zán, Lesná)

• Květový med a medovina (Staňkovi, Březno  

u Chomutova)

• Údlické kuře (Údlice, fa Vaigl a syn, spol s r.o.)  

• Dubský perník (Dubí, Jitka Horčičková)

• Račetická cibule (Michal Ryšavý, Račetice)

• Hrobské uzeniny (Bohumír Holý, Hrob) 

• Piva z produkce Prvního občanského pivovaru 

v Chomutově

• Krušnohorský domácí tmavý chléb z Lesné

• Víno z produkce Českého vinařství Chrámce 
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• Jemně zauzená drůbeží paštika dle Restaurant        

Republika Chomutov

• Strupčický česnek (Lukáš Stránský, Strupčice)

• Hořčice s křenem (Lukáš Stránský, Strupčice)

• Bylinné produkty (Eva Beranová, Chomutov)

• Delikatesy z Podkrušnohoří (David Netolický, 

Perfectly Delicious, Chomutov)

• Hovězí balíčky ze Všestud (Jiří Kejř, Všestudy)

• Mléko ze Všestud (Jiří Kejř, Všestudy)

• Všestudské brambory (Jiří Kejř, Všestudy)

• Med květový – smíšený (Ing. Kateřina Řeháko-

vá, Litvínov)

• Med z Krušných hor (Jitka Kasalová, Litvínov)

• Osecké pivo OSSEGG (pivovar je v Oseku, EM-

PRESA, s.r.o., Dolní Benešov)

• Otvické lupínky (Aventa CZ, s.r.o.)

• Švestkový pečený čaj od Švestkové dráhy  

(Farma u Švestkové dráhy s.r.o., Bělušice)

Ing. Hana Dufková 

MÁ TO SMYSL,  
NE ŽE NE

Dnes (12.6.2025) se ke mně dostal krásný 

příběh. Paní Eva Beranová, držitelka znač-

ky KRUŠNOHOŘÍ - regionální produkt, se 

kolegovi Václavovi svěřila, že její produkty se 

dostaly až na Pražský hrad. Manželka pana 

prezidenta je dostala jako dárek při návštěvě 

akce v Žatci. Paní Beranová své produkty 

totiž na zakázku dodává do tamní zrekonstru-

ované synagogy. 

Pro nás, potažmo značku, je to velká radost. 

Naše značka takto putuje a propaguje naše 

Krušnohoří široko daleko. Nejen Krušnohoří,  

v podstatě všechny značky z rodiny REGIO-

NÁNÍCH PPRODUKTŮ.
Fotka ze synagogy je z FB Synagoga Žatec

Paní Pavlové se líbila bylinková srdíčka.  
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MÝDLÁRNA U ZÁMKU

Mýdlárna u Zámku dnes již jedenáctým rokem 

působí v lázeňském městě Teplice. I nadále 

vyrábíme přírodní kosmetiku, jako jsou například 

tuhá mýdla, tekutá mýdla, šampóny, krémy, či 

dokonce psí kosmetika. 

Čemu se u nás dostává veliké pozornosti, jsou 

také mýdla, která pomáhají na různé kožní pro-

blémy, jako je třeba akné nebo ekzémy. Nejú-

spěšnějšími mýdly v této kategorii jsou mýdla 

s kozím mlékem, které je mimo jiné i bohaté na 

vitamíny A, D a E. Dalšími oblíbenci jsou mýdla 

Rooibos, která díky minerální bohatosti Rooibos 

působí velice efektivně proti celé řadě kožních 

potíží.

 Mýdlárna však není pouze obchodem, je také 

tvořivou dílnou pro ty nejmenší. 

Školy, školky a dětské skupiny u nás mohou 

strávit den tvořením vlastních mýdel, nebo kou-

pelové soli. Podívají se i do příbytku Kata Myd-

láře, který sídlí v našem sklepení, kde se dozví 

o historii výroby mýdla. Poté co své výtvory 

dotvoří, si je také odnesou s sebou domů.

Rádi bychom Vám tímto článkem zároveň opět 

poděkovali za Vaší stálou a neutuchající podpo-

ru. Díky Vám chodí naše mydlářky do zaměstná-

ní s úsměvem a do své práce tak dávají spoustu 

úsilí a snahy, aby pro Vás vytvořily ty nejpocti-

vější a nejvoňavější produkty s kousky přírody. 

Jsme rádi, že kdykoliv potřebujete svému tělu 

dopřát kvalitní péči, tak se obrátíte právě na nás.

 

Za Mýdlárnu U Zámku Teplice,

Vaše pilné a vždy usměvavé Mydlářky
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ŠTOLA ZASLÍBENÁ

patří mezi zážitky, které získaly regionální znač-

ku KRUŠNOHOŘÍ – regionální produkt. Návštěv-

níci si mohou prohlédnout to nejtypičtější co je  

v Krušných horách již několik století – středověký 

stříbrnoměďnatý důl z 15. - 16. století. 

Důl je stále ve fázi zprovozňování dalších prostor. 

Ve štole je možno shlédnout ruční práci středo-

věkých havířů těžební metody a důlní osvětlení, 

dále jsou k vidění dvě komory středověké zaklád-

ky hlušiny a důlní osvětlení s hornickým nářadím 

a dvě figuríny znázorňující dětského středověké-

ho havíře a havíře při práci. Štola se nachází na 

úpatí vrchu Mědník cca 600 m od obce Mědě-

nec.  

 

Štolu můžete navštívit během května, června, 

září a října o sobotách a nedělích, v červenci a 

srpnu od úterý do neděle od 11:00 – 17:00 hodin.

Nyní budou nadšenci, kteří se o obnovování štol 

na Mědníku starají, obnovovat další z nich.

  

A my, MASka, jsme se pokusili jim maličko 

pomoci s financováním této akce. Otevřeli jsme 

dárcovskou výzvu na portálu darujme.cz. Dárci 

prozatím poskytli 34 525 Kč. Výzva je stále ote-

vřená, a to do 31. července 2025. A MASka za to 

dostala děkovný certifikát.
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Oslava Dne vítězství 
Rok 2025 je spojen s 80. výročím konce II. svě-

tové války. Proto v celé naší vlasti letos probí-

haly oslavy a vzpomínková setkání. Stejně tomu 

bylo i ve Strupčicích. Na čtvrtek 8. května při-

pravil zdejší Spolek přátel památek ve spoluprá-

ci s obcí Strupčice malou oslavu Dne vítězství. 

Program oslav se skládal ze tří částí.

Nejprve (od 16 hod.) proběhl pietní akt u pomní-

ku obětem válek před zdejším hřbitovem.  

Po hudebním úvodu přivítala padesátku shro-

mážděných občanů předsedkyně Spolku přátel 

památek Michaela Rösslerová a starosta před-

nesl krátký proslov, k pomníku byla položena 

kytice, zazněla večerka v podání mladého truba-

če Tobiáše Armstarka a salva z pušek místních 

myslivců. Čestnou stráž s prapory drželi místní 

hasiči a dva zástupci armády. Pietní akt uzavřely 

státní hymny – česká a slovenská – zahrané 

netradičně na trubku.

Pak se občané přesunuli na místní společenský 

sál. Zde si mohli prohlédnout výstavu černobí-

lých fotografií z období let 1945 – 1970  

a shlédnout první poválečný filmový týdeník. 

Pak následovala beseda o průběhu konce války 

ve Strupčicích, ale i jinde. O tématu hovořil 

zdejší učitel dějepisu Jiří Boháč, kronikář Miro-

slav Rokoš a pamětnice paní Květa Formánková, 

moderoval starosta Luděk Pěnkava.

V třetí části programu (od 20 hod.), což byla 

taneční zábava, se přítomní už jen bavili při 

muzice hudebního dua Milan a Ivana z Litvínova. 

Zábavu zpestřily dvě krátké ukázky tanců z doby 

„po válce“ v podání manželů Roberta a Gábiny 

Hebkých a Miroslava Rokoše a Líby Kotlárové. 

Tanečníci a někteří návštěvníci zábavy měli na 

sobě „dobové“ oblečení a umocnili tím atmosfé-

ru večera. Bylo to moc fajn.

Autor příspěvku Miroslav Rokoš

Okořínské slavnosti nabíd-
ly zábavu pro malé i velké
Po roce ožila v sobotu 10. května náves v Okoří-

ně při tamních Okořínských slavnostech. Ty jako 

každý rok nabídly pestrý program pro všechny 

generace. Nechyběla oblíbená pohádka s koňmi, 

Strupčice
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malování na obličej, tvořivé workshopy, řemesla 

a samozřejmě zvířátka, která potěšila zejména 

děti. Skvělou atmosféru doplnil i tradiční chléb 

z pece, který třikrát během odpoledne přivezli 

Tomíci, a jeho vůně se linula celou návsí. Spor-

tovně laděné návštěvníky potěšili florbalisté  

z Miners Jirkov, kteří nabídli ukázky i možnost  

si zahrát. Hudební program zahájila kapela Úlet  

a následovala řada dalších vystoupení, které vy-

vrcholily známými písněmi z muzikálu Děti ráje. 

Velké poděkování patří všem, kdo se na organi-

zaci a průběhu akcí podíleli. Okořín opět ukázal, 

že společně se dá vytvořit krásná atmosféra 

i v nevyzpytatelném jarním počasí. Těšíme se 

zase za rok!

Autorka příspěvku: Simona Khůnová

Pouť sv. Marka a oslavy 
850. výročí Sušan
První zmínka o Sušanech pochází z roku 1175. 

Tehdy kníže Soběslav, snažíc se vykoupit svou 

hříšnou duši, daroval klášteru v Plasích část 

svého majetku - újezd Obora, Křečov, Babina, 

újezd Lomnička a Lité. Opat kláštera chtěl ale 

majetku více, proto jménem celého kláštera 

požádal knížete, aby mu daroval ještě i Oujezd, 

který byl hojný a úrodný. Na oplátku za to mu 

nabídl osm hřiven stříbra a Sušany. Z této doby 

se dochovala právě darovací listina mezi kníže-

tem a klášterem, ve které se píše: „Ať je známo 

jak budoucím, tak i současníkům, že jsem já, 

Soběslav, z Boží milosti český kníže, staraje se 

o svou duši a spásu, daroval na odpuštění svých 

hříchů plaskému opatovi Meinerovi a dalším 

mnichům a bratřím (...) újezd Oboru, Křečov  

a Babinu s pozemky a vodami, které se v něm 

nacházejí a podobně i jiný újezd jménem Lomni-

čka a Lité s jeho pozemky a vodami (...). Kromě 

toho týž opat se svými bratřími, obrátiv se na 

mne, horlivě prosil, abych majetek darovaný 

klášteru pro spásu duše jedním velmožem jmé-

nem Bolik, synem Načezesovým, vyměnil za své 

jmění, což jsem také učinil odevzdav jim statek 

jménem Oujezd za klášterní, který se nazývá 

Sušany, přičemž k němu přidali osm hřiven 

stříbra, aby se hodnota směňovaného majetku 

vyrovnala...“ Fotokopii celé listiny včetně překla-

du lze vidět ve věži sušanského kostela. Letos je 

to tedy 850 let od první písemné zmínky a to se 

sluší oslavit. 

Oslavy jsme se rozhodli rozdělit do dvou částí. 

První část proběhla 26. dubna 2025 u příležitosti 

každoroční Pouti sv. Marka. Stejně jako  

v předchozích letech začala pouť mší v kostele 

sv. Marka, kterou sloužil jirkovský děkan,  
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Mgr. Miroslav Dvouletý a druhým knězem byl 

Drahomír Vojtěch Dvouletý, hlavní provinciál ka-

pucínů v ČR. Velkým překvapením pro všechny, 

včetně organizátorů, byl hudební doprovod při 

mši. Na kůr se vměstnala celá Schola brněnské 

mládeže (SBM) - cca 50 zpěváků a muzikantů, 

díky nimž se kostel rozezněl nádhernou hudbou.  

Člověk má během svého života různé sny  

a přání. Někdo se chce podívat na Aljašku,  

někdo skočit  padákem... My jsme mnoho let 

zpívali s místním sborem (Schola sv. Marka) 

písníčky podle SBM a říkali jsme si, že vidět tento 

sbor naživo, to musí být nádhera! Že třeba někdy 

budeme mít štěstí, kdyby náhodou zpívali např.  

v Praze, tam už se na ně dojedeme podívat!  

A najednou byli v Sušanech. V malém kostelíčku 

na severu Čech. Přijeli přes celou ČR, aby s námi 

oslavili naše výročí a doprovodili naši Pouť sv. 

Marka. Byl to skutečně neuvěřitelný zážitek!

Po mši následoval program na návsi. Pouťové 

atrakce pro děti, stánky, malování na obličej, děti 

si mohly vybarvit sádrové odlitky. Na pódiu vy-

stoupil strupčický školní sbor pod vedením pana 

učitele Pavla Stránského (za velkého doprovodu 

maminek). Poté děti ze Sušan společně zasadily 

semínko smrku, který až jednou vyroste, bude  

v Sušanech sloužit jako vánoční strom a vydat-

ně ho zalily svými konvičkami. Dalším bodem 

programu byl koncert SBM - Sbor brněnské mlá-

deže. Na severu Čech naprosto ojedinělá záleži-

tost a možná ne jen na severu. Den se chýlil ke 

konci a tedy i program sušanské pouti se blížil 

ke svému konci. Závěrem pouti nás provedla 

kapela Fox Band z Chodové Plané, která už  

v Sušanech hrála a která rozhodně nezkazí žád-

nou zábavu. Naopak! 

Tato akce byla asi nejnáročnější, jakou jsme kdy 

v Sušanech zatím měli. Ale také asi nejhezčí. 

Ačkoliv bylo vše připravené, zařízené, domluve-

né... do poslední chvíle nebyla jedna věc jistá. 

Počasí. Ještě v týdnu pršelo, jen se lilo. Ale tahle 

akce se prostě měla povést a tak nám všichni 

svatí, nebo možná obyvatelé Sušan, kteří už tu  
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s námi nejsou a mohli přihlížet jen shora,  

poslali všechen déšť s předstihem, aby nám  

v sobotu mohlo svítit slunce bez mráčků a vše 

se krásně zazelenalo. Doufáme, že si pouť všich-

ni užili a odnesli si z ní krásné zážitky a vzpo-

mínky. A jak je psáno na pomníčku na místním 

hřbitově, tyto oslavy nejsou jen pro nás, ale i na  

památku všech, kterým byly Sušany domovem. 

Druhá část oslav se bude konat 13. září 2025  

v rámci Srazu historických traktorů, který snad 

letos nezkazí nepříznivé počasí. Srdečně vás 

všechny zveme! 

Autorka příspěvku Lenka Klicmanová

Březno
Divadlo Všechno je dovoleno

Dne 4. dubna se v Březně u Chomutova konalo 

divadelní představení Všechno je dovoleno.  

V hlavních rolích se nám představila Michaela 

Kuklová, Miluše Bittnerová, Ivo Šmoldas a Tomáš 

Krejčíř. Představení nabídlo publiku příjemnou 

kombinaci humoru, nadhledu a svižných dialogů. 

Diváci se dobře bavili, smáli se a odměnili herce 

bouřlivým potleskem. Atmosféra v sále byla po 

celou dobu výborná a bylo znát, že si všichni 

večer užili. Podobné kulturní akce jsou důkazem, 

že i v menších obcích je o kulturu zájem – a když 

je program kvalitní, lidé si rádi najdou cestu do 

hlediště. Už teď se těšíme na další představení. 

Jarní tvoření

Jak už je ve Březně tradicí v polovině dubna si 

na své přišli tvořivci, ať už ti dospělí nebo malí. 

Jarním tvořením se nesla vůně sušených, ale  

i čerstvých jarních květin a vznikaly úžasné deko-

race plné nápadů a radosti z vytvořeného. 
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Pálení čarodějnic

Poslední dubnový den patřil tradičním oslavám 

– v Březně jsme pálili čarodějnice a společně 

postavili májku. Na čarodějnickém reji se místní 

čarodějnice opravdu vyřádily a o zábavu nebyla 

nouze. Celou akci zorganizovali dobrovolní hasiči 

ve spolupráci s členkami SRPDŠ z.s. a spolkem 

Draky Březno. Děkujeme všem, kteří se zapojili  

a pomohli vytvořit příjemnou atmosféru! 

Slavnostní připomenutí  
80. výročí konce druhé  
světové války v Březně

Dne 10. května se v Březně konalo slavnostní při-

pomenutí 80. výročí konce druhé světové války. 

Pietní akt, proběhl u památníku obětem tohoto 

světového konfliktu, který se stal tichým svěd-

kem chvíle hluboké úcty, vděku a vzpomínky.

Součástí programu bylo slavnostní položení věn-

ce starostkou obce Marií Táborskou, která  

k památníku dorazila v doprovodu členů místní-

ho sboru dobrovolných hasičů. Tento symbolic-

ký akt byl výrazem úcty všem, kteří položili své 

životy za svobodu a mír.

Kulturní část slavnosti obohatily děti z místní 

základní školy, které si pro přítomné připravily 

dojemné pásmo zpěvu. Jejich vystoupení vneslo 

do pietní atmosféry křehkost a naději budoucích 

generací. Potlesk sklidily také mladá klarinetist-

ka Anna Springsová a recitátorka Barča Záděro-

vá, jejichž vystoupení slavnostní akt ozvláštnilo.

Historický kontext a připomenutí událostí spo-

jených s koncem války přednesl místní kronikář 

Rostislav Vošický. Jeho slova nabídla pohled na 

válečné události očima minulých generací.

Na závěr pietní části, byly na počest všech, kteří 

za mír bojovali i padli, a také jako přání, aby naše 

děti nikdy nepoznaly hrůzy války, vypuštěny bílé 

holubice. Návštěvníci si mohli domů odnést ma-

lou vzpomínku – speciální magnetku vydanou  

k tomuto významnému výročí.

Po skončení programu u památníku se vzpo-

mínkové setkání přesunulo do kostela sv. Petra 

a Pavla, kde se uskutečnil slavnostní koncert. 

Hlavním hostem byl uznávaný hudebník Jiří 

Stivín se souborem Collegium Quodlibet, jehož 
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vystoupení vytvořilo jedinečnou atmosféru  

a stalo se vrcholem vzpomínkové události. Kos-

telní prostor navíc zdobily výtvarné práce žáků 

Základní školy Březno, jejichž obrázky tematic-

ky doplnily pietní ráz akce a přinesly barevné 

svědectví o tom, jak děti vnímají mír a památku 

hrdinů.

Celá slavnost se nesla ve znamení pokory, vděč-

nosti a sounáležitosti. Byla důstojným připome-

nutím jedné z nejzásadnějších událostí moder-

ních dějin a zároveň výzvou k tomu, abychom si 

mír a svobodu chránili i nadále.

Zahájení turistické sezony 
v Březně
V sobotu 17. května se region kolem Stranné  

a Března proměnil v dějiště hned tří pestrých 

akcí, které přilákaly místní i návštěvníky z okolí. 

Zahájení turistické sezóny zde proběhlo ve zna-

mení vína, cyklistiky a tradičního jarmarku.

Hlavním bodem programu ve Stranné bylo Pro-

bouzení vinic – tradiční událost spojená  

s ochutnávkou vín a prohlídkou vinic místních 

vinařů. Návštěvníci měli jedinečnou příležitost 

nahlédnout do zákulisí vinařské práce, projít 

se mezi probouzejícími se vinicemi a ochutnat 

letošní nabídku vín.

Odpoledne bylo možné si poslechnout koncert 

místní kapely Silentium 24, která vystoupila  

v kostele Nejsvětější Trojice. Kombinace hudby, 

vína a malebné krajiny vytvořila nezapomenutel-

ný zážitek.

Sportovněji ladění účastníci se zapojili do akce 

pod hlavičkou hned tří obcí a to Března, Spořic a 

Droužkovic s názvem Cykloden, která se konala 

po značených cyklotrasách v okolí obcí. Soutěžní 

den na kole prověřil nejen fyzičku, ale i orientaci 

a znalost regionu. Program končil na koupališti 

v Droužkovicích, kde bylo možné vidět exhibici 
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trialové show, poslechnout si kvalitní hudbu  

a občerstvit se.

Třetí akcí, která obohatila sobotní program, byl 

Jarmark na statku, který pořádala Jezdecká stáj 

Březno. Na návštěvníky zde čekala nabídka regio-

nálních produktů, rukodělných výrobků  

a domácích dobrot. Nechybělo ani vystoupení 

dětí a místních mažoretek, tombola a charitativní 

sbírka, jejímž výtěžkem lidé podpořili konkrétního 

člověka v nouzi – krásné gesto solidarity  

a soudržnosti místní komunity.

Závěrem lze říct, že sobota 17. května se vyda-

řila po všech stránkách. Ač počasí nebylo úplně 

vlídné, návštěvníci odcházeli spokojení a region 

se důstojně přihlásil o pozornost jako místo, 

kde se snoubí kultura, sport a lidskost. Zahájení 

turistické sezóny bylo skutečně pestré – a je na 

co navazovat!

Březenský ROCKÁČ  
rozezvučel Březno  

Rocková jízda, na kterou se nezapomíná!

V obci Březno u Chomutova se to 24. května 

pořádně rozbalilo!  Březenský ROCKÁČ letos 

opět rozezvučel celou obec a přilákal desítky fa-

noušků poctivého rocku. Kytary, bubny a hlasité 

refrény a nezaměnitelná festivalová atmosféra – 

to všechno nechybělo ani letos. Počasí vyšlo na 

jedničku. Na pódiu se během večera vystřídaly 

čtyři kapely, které se postaraly o nezapome-

nutelný zážitek. Festival otevřela kapela IZZY, 

která naladila publikum na vlnu poctivého rocku. 

Následovala show v podání System of a Down 

revival, která přinesla energii originálu téměř  

k nerozeznání. Známé pecky jako „Chop Suey“ 

nebo „Toxicity“ rozproudily dav a pod pódiem se 

rozjela pořádná rocková jízda. Po nich nastoupili 

Wanastowi Vjeci revival, kteří připomněli slavné 

hity české rockové scény a přivedli publikum  

k hromadnému zpěvu. Závěr večera patřil kapele 

Katapult revival, která stylově uzavřela program 

s klasikami jako „Až“ nebo „Hlupák váhá“, a to ve 

skvělé formě a s velkým ohlasem.

Celý festival proběhl ve skvělé atmosféře. Orga-

nizátoři i návštěvníci se shodují – letošní ročník 

byl velkým úspěchem a Březenský ROCKÁČ má 

našlápnuto stát se tradiční hudební událostí  

v regionu.

Už teď se těšíme na další ročník – pokud miluje-

te rock, určitě si ho nenechte ujít!

Den dětí v Březně
Březno u Chomutova, 31. května 2025 – Ani 

nepříznivé počasí nezastavilo oslavu Meziná-

rodního dne dětí v Březně. Plánovaná venkovní 
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akce se kvůli dešti přesunula do tělocvičny, ale 

na radosti a atmosféře to vůbec nic nezměnilo. 

Oslava, pořádaná spolkem SRPDŠ Březno z.s.,  

se i pod střechou nesla ve znamení smíchu, 

barev a nadšeného dětského veselí.

Úvod celé akce patřil, jak jinak než dětem. 

Vystoupení malých i velkých mažoretek ze ZŠ 

Březno obecenstvo odměnilo velkolepým pot-

leskem.

Tělocvična se proměnila v rozkvetlou louku pl-

nou květinových stanovišť a tematických disci-

plín. Děti například sbíraly housenky bělásků  

z kytiček, pomáhaly včeličkám s opylováním 

květů, nakrmily nový druh masožravého kaktusu 

a probíhaly různými překážkami, které jim příroda 

připravila. Nechybělo ani procvičování šikovnos-

ti v květinovém labyrintu a házení míčků mezi 

balónkové květiny. Celou akci doprovázely úžas-

né kostýmy organizátorů, kteří se převlékli za 

květiny, kaktusy a hmyzáky, což dodalo celé akci 

ještě pohádkovější atmosféru.

Přesun do tělocvičny tak rozhodně nebyl na 

škodu – děti byly nadšené, zapojily se s vervou 

a odcházely s úsměvem a drobnými odměnami 

v ruce.

Velké poděkování patří všem organizátorům ze 

SRPDŠ Březno z. s., kteří i přes rozmary počasí 

připravili pečlivě promyšlený a do detailu vyzdo-

bený program, jenž potěšil malé i velké návštěv-

níky. Díky jejich úsilí se Den dětí proměnil  

v nezapomenutelné odpoledne plné zážitků  

a radosti.

Kouzelné kolo v Březně

V sobotu 7. června se cyklostezky v okolí Břez-

na opět ožily. Proběhl další ročník rodinné akce 

Kouzelné kolo aneb Nebojte se draka, která 

nabídla sportovní zážitky, zábavu i příjemně 

strávený čas v přírodě.

Účastníci vyráželi na značenou trasu, kde je 

čekala zábavná stanoviště s úkoly. Děti si během 

cesty mohly vyzkoušet zajímavé nové aktivity, za-

pojit se do her a ukázat svou šikovnost i bystrou 

hlavu. Za splněné úkoly je na závěr čekala malá 

odměna.

zdroj: IC Březno 
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6. června 2025 v 10:57 
h 15 kg Semtexu Razor 
ukončilo 47 letou existenci 
tohoto velkostroje. 
 
Březenský drak bylo kolesové rýpadlo KU 800.8/

K77, které vyrobily Uničovské strojírny k.p.  

(od roku 1993 UNEX a.s., Uničov). Březenský drak 

těžil na Chomutovsku v Dole Nástup Tušimice 

od 15. 6. 1979 do 8. 10. 2010. Poté byl umístěn 

v areálu společnosti Severočeské doly a.s., kde 

až do letoška dělal radost dětem i dospělým za 

poutavého vyprávění průvodce Karla „Karlose“ 

Hanzlíka.  

Velkostroje řady KU 800 patří k největším samo-

hybným strojům, které kdy byly člověkem vyrobe-

ny. Délka v ose je přes 170 m, výška 52 m. Ko-

leso rýpadla má průměr 12,6 m a je osazené 15 

korečky o objemu 1 000 l. Hmotnost se pohybuje 

okolo 4 400 t. Stroj je schopen samostatného 

pohybu: na speciálních ližinách udělá za minutu 

jeden krok tři metry dlouhý.

Rypadla KU 800 jsou charakteristická výsuvovým 

výložníkem, hydraulicky ovládaným kráčivým 

podvozkem a vyvažovacím výložníkem  

s pohyblivou strojovnou zavěšenou na paralelo-

gramu, a hlavně spolehlivostí, výbornou ovladatel-

ností i obratností.

Tento konkrétní stroj byl vyroben v montážním 

místě Prunéřov v letech 1977–1978. Na místo 

prvního nasazení na úsek Březno 3 putoval 12,5 

km. Celkově stroj za dobu svého provozu 123 

805 hodin vytěžil 268 675 231 m³ thm (těžebních 

hmot). Na současné místo definitivního odstavení 

putoval stroj 3,1 km.

Stroj musel být zlikvidován kvůli dosažení ži-

votnosti jednotlivých komponent, zejména lan, 

kterých je na stroji několik kilometrů. Právě kvůli 

špatnému technickému stavu jej nebylo možné 

nadále provozovat ani jako atrakci. Údržba a 

následný bezpečný provoz, byť jako atrakce, by 

znamenalo investici v řádech několika milionů, 

což ekonomicky nedává smysl.

Zdroj: FB stránka obce Březno

Poslední rozloučení  
s Březenským drakem .  
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Údlice
Krásná setkání dvou  
generací v Údlicích

První setkání v tomto roce bylo překvapením. 

Dne 5. 3. 2025 proběhla schůzka, kde výtvarnice 

předváděla svou rozmanitou tvorbu, když v ko-

munitním centru Křižovatka zazněl zvonek. Přišli 

předškoláci s paní ředitelkou a paní učitelkami 

a připravili si pro seniorky písničky a vyrobené 

kytičky k nastávajícímu MDŽ. Seniorům se vy-

stoupení líbilo a příjemně dojalo.

Jarní setkání pokračovalo 15. 4. 2025. Bylo 

dohodnuto, že tentokrát senioři navštíví MŠ, 

kde s dětmi vytvarují z těsta velikonoční jidáše. 

Někteří senioři mají v údlické MŠ vnoučata nebo 

pravnoučata. Děti nás vítaly a jeden chlapeček 

pronesl: „Přišli babičky a jeden dědeček.“   

Po povinném umytí rukou nastala samotná pe-

kařská práce.

Šlo to všem velmi dobře, děti udělaly z těsta 

válečky a zkušená generace s nimi tvořila různo-

rodé tvary. Jidáše na plechu ještě kynuly a paní 

kuchařky je po vykynutí upekly. Tvoření jidášů 

se vydařilo a seskupili jsme se ke společnému 

focení. 

Naše setkávání probíhají již od založení senior-

ského klubu v září 2023, jehož členové se pravi-

delně schází jednou za 14 dní v komunitním cen-

tru Křižovatka v Údlicích. Máme s MŠ v každém 

ročním období krásná, oboustranně obohacující 

setkání. 
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Od ledna 2025 jsme rozšířili spolupráci o akci  

v MŠ s názvem Babičky čtou dětem. Každé úterý 

jedna ze seniorek čte dětem krátké příběhy 

o zvířátkách či české pohádky, než jdou děti  

na jejich kouzelnou zahradu, aby se proběhly  

a chutnal jim oběd. Potěší, když k vám přijde 

malá holčička a nesměle řekne: „Vy nám čtete  

o pejskovi Tomovi.“ 

Chtěla bych moc poděkovat paní ředitelce, paní 

učitelkám a dalším pracovnicím MŠ. Srdečně 

nás vítají, i malé občerstvení připraví. Je příjem-

né, když jdete naší obcí a zdraví vás děti  

s maminkami.

Seniorský klub Údlice vznikl za spolupráce obce 

Údlice a MAS Sdružení Západní Krušnohoří, z. s. 

a je spolufinancován z EU, z projektu OPZ+.

Za Klub seniorů Lenka Lancošová

Pálení čarodějnic 

V podvečer 30. dubna se naše koupaliště opět 

proměnilo v místo čar a kouzel. Tradiční akce 

Pálení čarodějnic, pořádaná obcí Údlice, přilákala 

desítky údličáků, kteří si přišli užít společné  

chvíle pod širým nebem.

Program začal již odpoledne, kdy se na koupališti 

konaly soutěže pro děti, skákací hrad, malování 

na obličej, soutěž o nejlepší čarodějnici.

Vrchol večera přišel s příchodem soumraku, 

kdy byla starostou obce Vítězslavem Danišem 

slavnostně zapálena hranice s čarodějnicí. Oheň 

symbolicky spálil vše zlé a přinesl naději do 

dalších měsíců. Atmosféru doplnila živá hudba 

-  kapela Úlet, vůně opékaných špekáčků a hřejivý 

pocit sounáležitosti.

Velké poděkování patří všem dobrovolníkům, 

kteří se podíleli na organizaci, a také všem, kteří 

přišli a přispěli k nezapomenutelné atmosféře.

Těšíme se na další společné akce a přejeme 

všem krásné jaro!
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Den dětí 

V sobotu 1. června se školní zahrada proměnila  

v jedno velké dětské hřiště. 

U příležitosti Mezinárodního dne dětí obec Údlice 

společně se ZŠ Údlice uspořádaly pestrý pro-

gram plný her, soutěží a zábavy, který potěšil 

nejen děti, ale i jejich rodiče.

Nedělní dopoledne se neslo ve sportovním 

duchu. Děti si mohly zaskákat na skákacích 

hradech, zasoutěžit, zahrát stolní tenis, hokejbal 

a nechat si namalovat něco pěkného na obličej. 

Za splnění všech stanovišť si každý malý hrdina 

odnesl sladkou odměnu.

O občerstvení se postarala Ing. Petra Šustrová  – 

nechyběly výborné dortíčky Pavlova, kávička pro 

rodiče, pro dětičky malinovka a obložené housky. 

Děkujeme všem, kteří se na organizaci podíleli, 

a těšíme se na další společné akce, které spojují 

generace a přinášejí radost do našich životů.

Oslava jubilantů 

V pátek 6. června se ve školní jídelně konala 

Oslava jubilantů. Přivítali jsme desítky oslavenců, 

kteří v prvním pololetí letošního roku slaví vý-

znamné životní jubileum.

Celým večerem provázel a bavil oblíbený mode-

rátor Aleš Cibulka, který svým šarmem, vtipem  

a laskavým přístupem vytvořil příjemnou atmo-

sféru. Nechyběly ani vzpomínky na zlaté časy 

české kultury a milé historky ze zákulisí televizní-

ho světa.

Hudební doprovod zajistil pan Pečenka, jehož 

vystoupení přineslo nejen krásné melodie. Jeho 

interpretace známých písní rozezpívala celý sál  

a vytvořila nezapomenutelnou atmosféru.
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Každý z jubilantů obdržel drobný dárek a přání od 

pana starosty. Nechybělo ani slavnostní pohoště-

ní a prostor pro přátelská setkání a sdílení vzpo-

mínek.

Děkujeme všem, kteří se na organizaci této krás-

né události podíleli, a především našim jubilan-

tům – za jejich životní moudrost, zkušenosti  

a přínos pro naši komunitu.

Odpady ve škole třídíme, ale stále se zdokonalu-

jeme.

Jsou třídy, kde polovina žáků hraje na hudební 

nástroj.

Den stromů ve školní družině. Poznávání stromů, 

měření jejich obvodů kmenů na školní zahradě  

i výtvarná díla z přírodnin.

FOTOSTŘÍPKY z údické 
základní školy

Setkání se seniory z obce se již stává pravidlem. 

V tomto případě jim žáci s panem učitelem zazpí-

vali na předvánočním setkání.
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Návštěva výstavy drobného zvířectva ČSCH. Vrtáme, soustružíme i řežeme.

Pěstujeme ředkvičky Včelařská beseda
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Už víme, jak vypadá lama.

První pomoc umějí dát i žáci na prvním stupni.
Beseda s bývalým ředitelem ZOO Praha Petrem 

Fejkem.

Robot, který mluví, aneb projektový den s roboty.

Autorské čtení s povídáním o knihách v Komunit-

ním centru Křižovatka v Údlicích.



www.maskaszk.cz  [34]  

Občerstvení bude zajištěno drobným stánkovým 

prodejem. Vstupné je dobrovolné a při vyhlašo-

vání výsledků bude výtěžek z akce věnován ZŠ  

a MŠ Perštejn, tak jako minulý rok. 

Pálení čarodějnic
Ve středu 30.4.2025 proběhla první akce letošní-

ho roku na koupališti v Perštejně - Pálení čaro-

dějnic. Pro děti byly připraveny soutěže a sladké 

odměny. V 18h jsme pak společně zapálili hranici  

s naší obecní čarodějnicí. Táborák, opékání špe-

káčků... to vše patří k tradiční akci a ani u nás jste 

o to nepřišli.

Máme velkou radost, že si děti připravily krás-

né čarodějnické kostýmy. Ale patříte k nim i Vy, 

dospělí. I Vaše nápadité převleky jsme museli 

ocenit, a proto jsme vybrali ty nejlepší a nejza-

jímavější a jako poděkování jsme jim věnovali 

malý dárek. A děti? Těch bylo tolik a všechny 

měly tak úžasné kostýmy, že jsme si netroufli vy-

brat nejhezčí a odměnili jsme drobností všechny.

Od 19h nás večerem provázela kapela Old Time 

Kadaň.

Děkuji tímto všem zaměstnancům obce, kteří se 

podíleli na přípravě této akce. 

Poděkování také patří Sboru dobrovolných hasičů 

Klášterec nad Ohří, fotografce Janě Goláňové za 

super fotečky, Jiřímu Paurovi za stavbu hranice a 

paní Renatě Chomynové za výrobu obecní čaro-

dějnice.

Sledujte náš FB profil „Perštejn Info„ kde se do-

zvíte postupně detaily k jednotlivým akcím. Info 

také na www.obec-perstejn.cz. 

Perštejn
Pozvánka na finále 2025 České  

národní ligy highland games

Obec Perštejn Vás ve spolupráci s Czech Hi-

ghlanders zve 23.8.2025 od 10h na finále České 

národní ligy highland games 2025.

Akce se koná na louce u parkoviště fotbalového 

hřiště. Nyní se jedná o profi ligu. Oblíbená akce, 

kde soutěží veřejnost se bude konat 13.9.2025  

a bude to již 3. ročník. Přijďte se podívat, jak 

profíci v těžkoatletických disciplínách překoná-

vají své vlastní hranice a pojďte je spolu s námi 

vyburcovat k pořádným výkonům.  
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6. září 2025  6. září 2025  
od 13:00 hodod 13:00 hod

Dožínky

13:00 — Zahájení stánkového prodeje a občerstvení

13:30 – 15:30  Spanilá jízda zemědělské techniky okresem

13:30 — 14:30 Dechovka Veselí muzikanti

15:00 — 15:45 Předání věnce + Baráčníci Otvice

15:45 — 17:15 Cimbálovka

17:30 — Tombola

18:00 — 19:00 Dechovka

19:00 — 22:00 Kapela Basic

Vrskmaň

Okresní agrární 
komora Chomutov

obec 
Vrskmaň

MAS Sdružení 
Západní Krušnohoří
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MAS Sdružení Západní Krušnohoří, z.s.

SNP 144

431 44 Droužkovice

IČ: 269 99 935

Účet: 2168097001/5500, 2405259001/5500

Nepravidelný zpravodaj MAS Sdružení Západní Krušnohoří, vydává MAS SZK  
IČ 26999935, SNP 144, 431 44 Droužkovice  

Registrováno MK ČR pod evidenčním číslem MK ČR E 20353

Výkonný výborKancelář
Pracovní  doba pro veřejnost:

po–pá  8–12, 13–15.30 hod.

Doporučujeme si schůzku předem telefonicky do-
mluvit.

Kontakty:
Ing. Hana Dufková, ředitelka 
E-mail: hana.dufkova@maskaszk.cz
Mobil: 737 177 432

Anežka Ješinová, asistentka
E-mail: anezka.jesinova@maskaszk.cz
tel. 724 960 964

Jiří Drechsler, IT
E-mail: jiri.drechsler@maskaszk.cz
tel. 724 960 964

Václav Nudčenko, projektový manažer
E-mail: vaclav.nudcenko@maskaszk.cz
tel. 724 960 964

Jarmila Drábová, účetní
E-mail: jarmila.drabova@maskaszk.cz
tel. 724 960 964

Předseda 
Obec Vrskmaň 
zastupuje Bc. Václav Hora, starosta  
E-mail: hora@vrskman.cz  
Mobil: 603 807 178

Místopředseda 
Okresní agrární komora Chomutov 
zastupuje Ing. Jaroslav Brožka  
Mobil: +420 603 205 477

člen 
Obec Hrušovany 
zastupuje Ing. Petr Šmíd, starosta 
E-mail: ou-hrusovany@volny.cz 
Mobil: 608 272 422

člen 
Vaigl a syn spol.s r.o. 
zastupuje Roman Vaigl 
E-mail:vaigl.sro@tiscali.cz
Mobil: +420 777 328 138

člen 
Š + Z s.r.o.  
zastupuje Jiří Kejř 
Mobil: +420 606 328 725
E-mail: kejr@kejr.cz


